
  

   
  Skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 5. september 2023, kl. 18.00-
20.00.     Mødet afholdes på Nykøbing Skole. 

 

  Husk vi starter med at mødes i fællesrummet, hvor vi har inviteret 
forældre til at komme og høre om skolebestyrelsesarbejdet. 

   
  Som vanlig vil der være mulighed for at få lidt at spise inden selve 

mødet - Husk at melde afbud, hvis du ikke deltager. 
 

Dagsorden 
 

Referat 

Deltagere: 
Katrine B. Øxenholdt, Kristine Berg, Therese Kru-
use Tvestmann, Jon Sanders, Signe Vang Nielsen, 
Lærke Malmbak Stounberg, Morten Mathiasen, 

Casper Nordahl Nielsen, Anita Petersen, Karina 
Lykke Petersen, Thomas Nielsen, Sofie Brandt, 
Martin Lynggaard, Mette Kiel Jensen, Malene Gyl-
ling Petersen, Bettina Hansen Schou, Mikkel Thor-

søe Madsen, Dorte Høholt Jensen, Krista Clausen 
og Trine H. Mortensen 

 

Afbud: Thomas Nielsen, Mette Kiel Jensen, Martin 
Lynggaard, Casper Nielsen 
 

Tilstede:  
Kristine Berg, Therese Kruuse Tvestmann, Jon San-
ders, Signe Vang Nielsen, Lærke Malmbak Stoun-

berg, Morten Mathiasen, Anita Petersen, Karina Lykke 
Petersen, Sofie Brandt, Malene Gylling Petersen, Bet-
tina Hansen Schou, Mikkel Thorsøe Madsen, Dorte 
Høholt Jensen, Krista Clausen og Trine H. Mortensen 

 
 

Velkommen til fremmødte forældre. 
Gennemgang af årsberetningen 
Evt. opstilling til bestyrelsen 
v/Kristine  

Tid: 20 min. 

 

Gennemgang af skolens struktur som distriktsskole v. 
Kristine, forperson for SB. Samlet skolebestyrelse for 

distriktsskole og lokale afdelingsråd på de enkelte 
skolematrikler. Afdelingsrådene er mere hands on, 
mens man arbejder mere overordnet i SB.  

Gennemgang af det seneste års bestyrelsesarbejde, 
herunder udarbejdelse af høringssvar og skole/dagtil-
bud-princip, fælles principper og strategier. Det kan 
sagtens være en god idé at være begge steder, så 

man kan understøtte og være den røde tråd; bære 
videre mellem hhv. SB og afdelingsråd.  
To nye forældre på afd. Nykøbing er fremmødt for at 

høre om SBs arbejde.  
 

Godkendelse af referat  
Tid: 2 min. 
 

Godkendt.  

Godkendelse af dagsorden  
Tid: 2 min. 

 

Godkendt. 

46. Lidt om skoleåret 2023-2024 
v/Kristine og Trine 
Tid: 5 min. 

 

Skoleleder og forperson har udarbejdet en årsplan 
for bestyrelsens arbejde ud fra de ønsker, der er ble-
vet fremsagt på bestyrelsesmøderne i fjor. Der er 

plads til andre punkter i årets løb.  
Gennemgang heraf. Se vedhæftede bilag.  
 
Distriktskolen og dagtilbud:  

Det pædagogiske personale, SB og ledelsen har haft 
oplæg om skærmbrug v. Imran Rashid. Efterfølgende 
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skal der være pædagogiske drøftelser ude på de en-
kelte skolematrikler.  

Det samlede skolevæsen har været inviteret til oplæg 
med Rasmus Alenkær ift. det pædagogiske vært-
skab.  Skal også følges op med pædagogiske drøftel-
ser på de enkelte matrikler.  

Geoparkprofilen spiller fortsat en væsentlig rolle i 
skolefællesskabet. Vi vil gerne være endnu bedre 
endnu til at inddrage profilen i vores arbejde. Profilen 

er den, vi står fælles på i skolefællesskabet, både 
dagtilbud, SFO og skolen.  
Folkeskolerne fik i foråret en tildeling på 4 mio. til an-
sættelse af pædagogiske ressourcemedarbejdere. 

Odden, Nykøbing og Egebjerg fik tildelt to. De skal 
understøtte stærke fællesskaber, mellemformer, co-
teaching m.v. Målet er at understøtte alle elever. Stil-

lingerne er knyttet op til PPR, så de understøttes og 
kompetenceudvikles i et fælles netværk, også med 
AKT-lærere på afdelingerne.  
 

 

47. Høring: Budget 2024 

v/Trine 
Tid: 30 min. 
 

./. Bilag 
 

Høringsmateriale er sendt ud som forslag i år. Det 
betyder, at vi har en reel mulighed for at melde til-
bage ift. det, vi ønsker at prioritere.  

 
Der er fokus på både forebyggelse, minimumsnorme-
ringer i dagtilbud og på folkeskolen. Mange gode for-

slag.  
Men det er vigtigt at give politikerne et praj om, hvad 
vi ønsker og ser ind i for vores dagtilbud og folke-
skole; at prioritere.  

 
• Vi bør være optaget af demografiregulerin-

gen BUU-07. Vi tildeles penge ift. antallet af 

børn. I forhold til det dalende børnetal (både 
kommunalt og nationalt), ser vi ind i en 
stærkt begrænset økonomi, hvis den ikke 

ændres. Vi bliver ved med at have behov for 
en minimumsøkonomi uanset hvor mange 
børn, vi har.  
Anbefalingen er, at vi ønsker en afskaffelse 

af     demografireguleringen. Hvis vi gerne vil 
sikre en ordentlig kvalitet fremadrettet, skal 
demografireguleringen bortfalde. Det er en 

kæmpe besparelse, hvis det børnetal holder, 
som materialet er beregnet ud fra.  
SB drøftede desuden: 
Hvilken virkelighed taler de tal ind ift. børne-

tallet? Vi ved ikke noget om bosætning i 
fremtiden. Bliver vi bedre til at tiltrække flere 
børn fra fri- og privatskoler. Bliver vi bedre til 

at fastholde børn i almentilbuddet frem for 
visitation til specialtilbud. Flere faktorer, som 
vi ikke kan forudse.  
 

• Minimumsnormeringer uden studerende i 
dagtilbud. Sikre at de studerende ikke tæller 
med i normeringen, når de er ude i praktik. 
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Lige nu tæller de med, men det giver et 
skævt billede ift. den reelle normering.  

 
• Tildeling af det fulde bloktilskud til hhv. dag-

tilbud og folkeskolen.  

 
• Besparelse på specialområdet. Kan også få 

konsekvenser for kvaliteten i skolerne.  

 
Skolebestyrelsens prioriteringer til høringssva-
ret omkring budget 2024:  
 

SB indstiller til, at demografireguleringen afskaffes. 
Det er vigtigt, fordi SB ønsker at sikre de små skoler 
og kvaliteten på skolerne helt overordnet. Demografi-

reguleringen vil ramme skolerne hårdt, og bekymrin-
gen er, at kvaliteten bliver så dårlig, at forældrene 
søger friskolerne i endnu højere grad.  
 

SB indstiller også til, at man sikrer minimumsnorme-
ringer uden studerende.  
 

SB kvitterer for, at materialet er sendt rettidigt i hø-
ring, så man reelt har indflydelse på forslagene inden 
behandlingen.  
 

 
 

48. Høring: Ny Børne-, Unge- og Ud-
dannelsespolitik 

v/Trine 
Tid: 20 min.  

 
./. Bilag 
 

Pejlemærker for det arbejde, vi laver lokalt.  

Det ser ud til, at der er blevet lyttet til de lokale drøf-
telser, vi har haft, fx ift. infrastrukturen og adgangen 
til kommunens skoler og fritidstilbud.  
Passer godt ind i vores geoparkprofil.  

Der er ikke fokus på klima og bæredygtighed, som vi 
havde i drøftelserne.  
SB savner mere fokus på mere klima og bæredygtig-

hed.  
Lokale fødevarer og madskoler 
Opmærksomhed ift. overgange ml. dagtilbud til sko-
lerne – en lidt snæver vending.  

 
Man tilstræber lighed mellem børn 
 
SB indstiller:  

Overordnet en god politik. SB savner klimapolitik 
tænkt ind som en overordnet rød tråd. Derudover 
savnes der overvejelser ift. chancelighed mellem 

børn i politikken.  
 
 

49. Mandag d. 25.09.23 er der dia-
logmøde, BUU og dagtilbudsbesty-
relserne fra kl. 16.00-18.00. 
Hvem deltager? 
(Lærke? og Sofie har meldt sig). 
v/ Kristine 
Tid: 5 min. 

Lærke og Sofie deltager.  
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50. Hvem skal repræsentere vores 
skole på Skole og Forældres lands-
møde, som holdes den 17.-18. no-
vember på Nyborg Strand. 
v/ Kristine 
Tid: 5 min. 

 
./. Bilag 

 

Det overvejes. Frist for tilmelding 30/9.  

Meld tilbage til Kristine ved interesse.  

51. Nyt fra Nykøbing 
Tema: Trivsel 
Hvordan arbejdes der med at øge trivslen på af-
delingen? Herunder anti-moppe-strategien. 
v/Dorte, Bettina og Mikkel 

20 min. v. afdelingen 

 

Gennemgang af afd. Nykøbing Skoles trivsels- og an-
timobbearbejde 
 

Der arbejdes ikke med særskilte trivselsdage. Det er 
et dagligt fokus.  
 
Individuelle trivselssamtaler 2 x årligt.  

 
Uge Sex for alle årgange hvert år.  
 

Opstart af fokuseret indsats ift. fravær i 23/24.  
Eleverne trives, hvis man kigger ind i målinger og 
spørger børnene, men paradoksalt nok har skolen et 
meget stort fravær. Mest i udskolingen. Vi prøver at 

blive klogere på, årsagerne til dette fravær.  
 
En fuldtidsmedarbejder er ansat som pædagogisk 

ressourcemedarbejder, som har fokus på inklusion og 
trivselsarbejdet på skolen.  
 
Fokus på børn, der ”tuller rundt” AKT-medarbejderne 

har fokus på at hjælpe dem tilbage i fællesskabet. 
Tulleelever hjælpes tilbage i klasserne af AKT-vagter, 
som går på gangene fra 8-13 hver dag. Inden da ta-

ges der en snak med den enkelte elev.  
 
 
Den nationale trivselsmåling – datagennemgang og 

indsatser ift. målingen.  
Skolen har en handleplan ift. mobning – følger den 
nationale, lovpligtige handleplan på området.  
Mobilpolitik og ordensregler – der er klare regler på 

området, men skolen oplever udfordringer ift. børne-
nes mobilvaner. 
Udskolingseleverne er styret af deres mobilvaner, 

både i undervisningen og i fritiden. Medarbejdergrup-
pen og ledelsen vil have drøftelser lokalt om Alen-
kærs oplæg om værtskab og Rashids oplæg om 
skærmpolitik. Hvis man vælger at indføre mobilfor-

bud i udskolingen, vil man bede SB tage stilling.  
 
Punktet om skærm- og mobilpolitik sættes på et 

kommende SB-møde  
 

52. Nyt fra Skoleleder 
v/Trine  

Punkterne taget under punkt 46.  
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Tid: 2 min. 
 

53. Nyt fra skolebestyrelsesforman-
den. 
v/Kristine  

Tid: 2 min. 
 

Vi mangler en næstperson efter, at Rikke er gået ud 
af bestyrelsen.  
Lærke er ny næstperson. Tak til Lærke!  

54. Opsummering af hovedpunkter 
til Aula/alle forældre 
v/Kristine  
tid: 2 min. 

 

 

EVT. 
 

 

Punkter til de kommende møder:  
 

 

• SoMe (hvad har der været af opslag på de 
sociale medier siden sidst?) 

• Skærm- og mobilpolitik  
  

 

 

Næste møde:  
 

Næste møde: 

Mandag d. 30. oktober 2023 på Odden 

Skole. 

 
 


